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Hoe ga je om met een 
schoolhond? Erna 
Nijeboer geeft er les in. 
„Dat is hard nodig, want 
er ontstaat wildgroei. En 
dat is zorgwekkend.”

‘Schoolhond is een hype, 
en dat is zorgwekkend’ 

Alice Plekkenpol
Hengelo/Borne

O ver honden hoef je Erna 
Nijeboer-Schiphorst 
niets meer te vertellen. 
Haar Australian labra-
doodles Pieter en Harry 

hebben aan een half woord genoeg. 
„Ze zijn totaal verschillend”, zegt de 
Hengelose. „Harry is nog jong en iet-
wat onstuimig, Pieter is een heel er-
varen hulphond. Hij werd twee jaar 
geleden zelfs uitgeroepen tot leukste 
schoolhond van Nederland.”

Schoolhonden zijn de laatste jaren 
in opmars. Eerst vooral in speciaal 
onderwijs, nu ook op reguliere scho-
len. Kinderen met  stoornissen, of 
het nu gaat om angst voor honden of 
autisme, kunnen baat hebben bij de 
aanwezigheid van een kwispelende 
klasgenoot. Erna Nijeboer werkt op 
een Almelose basisschool en is kin-
dercoach. „Ik voer soms lastige ge-
sprekken met kinderen. De aanwe-
zigheid van de hond maakt het mak-
kelijker. Een hond spiegelt het ge-
drag, oordeelt niet, biedt troost. ” Hoe 
lief ook, een hond heeft een eigen 
wil, zegt Nijeboer. „Een gezonde 
hond bijt nooit zomaar, die geeft 
eerst signalen. Daarom leer ik kinde-
ren dat ze een hond niet mogen om-
helzen of aan de staart trekken. Dat 
ze een hond over de borst moeten 
aaien en met een bochtje benaderen, 
niet rechtstreeks.”

Klassehonden zijn alleen aanwezig 
in de klas. Een schoolhond is een as-

sistent die wordt ingezet als kinderen 
bijvoorbeeld veel prikkels ervaren.

‘Ook Pieter vindt het leuk’
„Pieter is volledig getest en gecertifi-
ceerd. Ik nam hem soms mee naar 
school, dat sloeg aan. Leerlingen 
vroegen al snel ‘Wanneer komt Pieter 
weer?’ En gelukkig vindt Pieter het 
ook leuk. Hij gaat elke dinsdag mee 
en wordt al enthousiast als ik zijn 
tuigje tevoorschijn haal.”

„Kinderen zijn soms impulsief, 
daar moet een hond tegen kunnen”, 
aldus Erna Nijeboer. „Andersom leert 
Pieter hen rekening met anderen te 
houden. Met een hond in de klas 
worden kinderen een stuk rustiger. 

Ze rennen en schreeuwen minder.”
Erna Nijeboer kent het belang van 

een hulphond. „In het begin moest ik 
veel zelf uitvinden, het inzetten van 
honden op school kwam nauwelijks 
voor. Inmiddels is het bijna een hype. 
Het is zorgwekkend dat nu veel niet 
goed opgeleide honden zomaar wor-
den ingezet op scholen. Stel dat een 
dier een keer een kind bijt, dan bete-
kent dat het einde van de school-
hond. Mede daarom heb ik een cur-
sus ontwikkeld over de inzet van een 
schoolhond. Ik krijg daar de laatste 
tijd veel vragen over, vooral in het 
oosten en noorden van het land zijn 
schoolhonden populair.”

Samen met de stichting AAI-ma-

 e Erna Nijeboer- 
Schiphorst met hulp-
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tje ontwikkelde Nijeboer deze cur-
sus, een primeur in Nederland. „Het 
belang van de hond staat voorop. 
Want een dag op school is erg ver-
moeiend voor een hond. Ook het dier 
doet heel veel indrukken op en moet 
zich steeds op de kinderen richten.”

De eerste driedaagse cursus begint 
11 september in Borne. Doelgroep 
zijn onderwijsmedewerkers die al 
een basiscursus bij stichting 
AAI-maatje hebben gevolgd. De eer-
ste cursus is volgeboekt, vervolgcur-
sussen elders in het land zijn er vanaf 
25 september en 9 oktober.

 a Meer informatie via stichting 
AAI-maatje: team-codi.nl

l 
Een hond 
spiegelt het 
gedrag, 
oordeelt niet, 
biedt troost
 – Erna Nijeboer

ERNA NIJEBOER ONTWIKKELT LANDELIJKE CURSUS VOOR INZET VAN SCHOOLHONDENINTERVIEW

TUBBERGEN

Michael Sijbom wordt burgemeester 
van Tubbergen... als toneelspeler 
Tijdens de audities waren de 
regisseur en tekstschrijver al 
meteen gecharmeerd van zijn 
acteerprestaties. Het is gelukt: 
Michael Sijbom is gecast voor 
een rol in theaterproductie De 
Boerenopstand. De voormalige 
burgemeester van Losser krijgt 
een rol die hem op het lijf is ge-
schreven: burgemeester.

Sijbom (52) is nu directeur van 
Landschap Overijssel. Hij woont 
in het Groningse Haren en door de 
week bij zijn vader in Raalte.  „Ik 
voel me heel vereerd”, zegt hij. Sij-
bom denkt terug aan zijn periode 

als burgemeester en de keuzes 
waar je als bestuurder soms voor  
staat. „Hoe zou je acteren? Hoe zou 
je functioneren in zo’ n situatie?”, 
zegt Sijbom over de échte boe-
renopstand van Tubbergen in 1971.

De grote theaterproductie De 
Boerenopstand speelt in novem-
ber en december in de Verdegaal-
hal. Hoofdrollen zijn er voor Aniek 
Venhoeven en Laus Steenbeeke. 
Andere rollen zijn voor Karlijn 
Koel en Frederike Keijzer-Smoes 
die samen de rol van Lies voor hun 
rekening nemen. Het personage 
Alwie wordt gebracht door Luuk 
Haaze en Jaap Konter. Gerrad 

wordt gespeeld door Fokke Baar-
sen en Hielke aan de Stegge, Vin-
cent door Tom Schothuis en Paul 
Krijnsen. Het type Teegnboer is 
een rol voor Jos Boomkamp en Ge-
rard Hesselink, Grupngait's Diene 
is voor Truus Schlepers-Kuipers 
en Sandy Nijhof. 

Michael Sijbom speelt de rol van 
burgemeester samen met Marc 
Nieuwland. De politieadjudant is 
voor Jeroen Ottink en Michiel 
Geurtse, Hotemetoot is voor Ine 
van Geel en Louise Zwake en jonge 
Alice wordt gespeeld door Lucie 
Snoeier en Jet Hofste en Madelief 
Smalbil.


